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Protokół 
z XLVIII sesji Rady Gminy Pępowo 

w dniu 1 marca 2023 r. 
 

Obradom przewodniczył Zenon Rogala - Przewodniczący Rady Gminy Pępowo. Sesja 
rozpoczęła się o godzinie 13.52 i trwała do godziny 15.02. Miejsce sesji – Gminny Ośrodek 
Kultury, Sportu i Aktywności Lokalnej w Pępowie. 

W sesji uczestniczyło 11 radnych, tj. 73,33% ustawowego składu Rady, który stanowi 
15 radnych. Nieobecny byli radni: Krzysztof Kaczmarek, Stefan Krystkowiak, Radosław 
Sobótka i Walerian Szafraniak. Lista obecności stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
 W obradach uczestniczyli również: Grzegorz Matuszak – Wójt Gminy Pępowo, 
Grzegorz Wabiński – zastępca wójta, kierownik WSO i USC, Katarzyna Kmiecik-Rosa – 
sekretarz gminy, Małgorzata Kęsy – zastępca skarbnika, Józef Grobelny – kierownik Wydziału 
Służb Technicznych, Leszek Żelazny – dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu 
i Aktywności Lokalnej w Pępowie, Mirosława Bigaj – radna Rady Powiatu Gostyńskiego, 
Katarzyna Waleńska – pomoc administracyjna ds. ochrony środowiska i rozwoju wsi, Jagoda 
Kowalewska – inspektor ds. obsługi rady gminy i samorządów mieszkańców oraz sołtysi – 
według załączonej listy obecności. 
 
Porządek obrad: 
 

1. Otwarcie sesji. 
2. Sprawdzenie obecności i stwierdzenie kworum. 
3. Przedstawienie porządku obrad. 
4. Składanie i rozpatrywanie wniosków o zmianę porządku obrad. 
5. Przyjęcie protokołu z XLVII sesji Rady Gminy Pępowo. 
6. Informacja o złożonych interpelacjach i zapytaniach radnych oraz treści udzielonych na 

nie odpowiedzi. 
7. Informacja o pracy wójta w okresie międzysesyjnym. 
8. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawie: 

a) przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt na terenie gminy Pępowo, 

b) rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy Pępowo, 
c) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pępowo na lata 2023-2030, 
d) zmian w uchwale budżetowej na rok 2023, 
e) zmiany uchwały nr XLVI/340/2022 Rady Gminy Pępowo z dnia 20 grudnia 

2022 r. w sprawie dopłat do taryfowej grupy odbiorców usług w zakresie 
zbiorowego odprowadzania ścieków, 

f) udzielenia dotacji dla Parafii Rzymsko-Katolickiej pw. Św. Katarzyny 
Aleksandryjskiej w Skoraszewicach na sfinansowanie prac renowacyjnych 
i konserwatorskich obrazu „Pokłon Trzech Króli” w kościele w Skoraszewicach. 

9. Wolne głosy i wnioski. 
10. Zamknięcie sesji. 
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W punkcie 1 – otwarcia sesji dokonał przewodniczący Rady Zenon Rogala, który 
powitał radnych, sołtysów, przedstawicieli Urzędu Gminy Pępowo oraz gości. 
 
 W punkcie 2 – przewodniczący poprosił radnych o uruchomienie terminali do 
głosowania oraz o zalogowanie się do systemu. Stwierdził, że w obradach uczestniczy 
11 radnych, co stanowi kworum, przy którym Rada może obradować i podejmować 
prawomocne uchwały. 
 
 W punkcie 3 – przewodniczący przedstawił porządek obrad. 
 

W punkcie 4 – nie zgłoszono wniosków o zmianę porządku obrad. 
 

W punkcie 5 – przewodniczący poinformował, że protokół z XLVII sesji Rady Gminy 
Pępowo był do wglądu w Biurze Rady, gdzie każdy mógł się z nim zapoznać, 
a ponadto radni otrzymali go w wersji elektronicznej. W związku z tym zaproponował 
przegłosowanie go bez odczytywania. Uwag do protokołu nie zgłoszono. 

Protokół z XLVII sesji Rady Gminy Pępowo przyjęto jednomyślnie – 11 głosami „za”. 
Imienne wykazy głosowań radnych stanowią załącznik do niniejszego protokołu. 

 
W punkcie 6 – przewodniczący poinformował, że w okresie międzysesyjnym do Biura 

Rady nie wpłynęły żadne interpelacje ani zapytania radnych. Nie wpłynęły też żadne 
odpowiedzi na wcześniej złożone interpelacje. 

 
W punkcie 7 – wójt przedstawił informację na temat swojej pracy w okresie 

międzysesyjnym – informacja w załączniku do niniejszego protokołu. Informację przyjęto. 
 

W punkcie 8 – rozpatrzono i podjęto uchwały w spawie: 
a) przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt na terenie gminy Pępowo – projekt uchwały omówiła Katarzyna 
Waleńska – pomoc administracyjna ds. ochrony środowiska i rozwoju wsi. Jak przypomniała, 
do zadań własnych gminy należy zapobieganie bezdomności zwierząt i zapewnienie opieki 
bezdomnym zwierzętom oraz ich wyłapywanie. Wypełniając ten ustawowy obowiązek, Rada 
Gminy corocznie w terminie do 31 marca uchwala Program opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt. Projekt tego programu został wcześniej 
przesłany do zaopiniowania do Powiatowego Lekarza Weterynarii, do Gostyńskiego 
Stowarzyszenia Przyjaciół Zwierząt „NOE”, a także do kół łowieckich działających na obszarze 
gminy Pępowo. Program zawiera wszystkie przewidziane w ustawie o ochronie zwierząt 
elementy, a mianowicie: zapewnienie bezdomnym zwierzętom miejsca w schronisku dla 
zwierząt – co gmina Pępowo realizuje na podstawie porozumienia zawartego z gminą Jarocin 
i z gminą Rawicz – są to schroniska w miejscowości Radlin i w miejscowości Rawicz; 
zapewnienie opieki nad wolno żyjącymi kotami; odławianie bezdomnych zwierząt – które 
następuje na podstawie umowy zawartej z lek. wet. Eweliną Marecką; obligatoryjną sterylizację 
i kastrację zwierząt, poszukiwanie właścicieli dla bezdomnych zwierząt, usypianie ślepych 
miotów – te zadania realizuje schronisko; program wskazuje także gospodarstwo rolne w celu 
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zapewnienia miejsca dla zwierząt gospodarskich – jest to Rolniczy Kombinat Spółdzielczy 
Skoraszewice z/s w Krzyżankach; program zapewnia też całodobową opiekę weterynaryjną 
w przypadku zdarzeń drogowych z udziałem zwierząt na podstawie umowy zawartej 
z Gabinetem Weterynaryjnym p. Eweliny Mareckiej w Pępowie. Nadmieniła, że środki 
zabezpieczone w tegorocznym budżecie na realizację programu wynoszą 52.300,00 zł. 
Dyskusja: 
- Przewodniczący – zapytał, ile psów z terenu gminy Pępowo znajduje się obecnie 
w schroniskach. 
- Józef Grobelny – odpowiedział, że w Jarocinie znajduje się obecnie 6 psów, a w Rawiczu – 
żaden. Wyjaśnił, że jeden pies znajdował się w tym schronisku w ubiegłym roku, jednak trafił 
do adopcji. Dodał, że psów z Jarocina nikt nie chce. 
Na tym dyskusję zakończono. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 11 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 11 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę nr 
XLVIII/356/2023 w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Pępowo – imienny wykaz głosowań 
radnych oraz uchwała stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 
 

b) rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy Pępowo – opinię Komisji Skarg, Wniosków 
i Petycji Rady Gminy Pępowo z dnia 16 lutego 2023 r. przedstawiła radna Alina Patalas – 
zastępca przewodniczącego Komisji. Opinia stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Dyskusja – brak. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 11 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 11 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę nr 
XLVIII/357/2023 w sprawie rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy Pępowo – imienny wykaz 
głosowań radnych oraz uchwała stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 
 
c) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pępowo na lata 2023-2030 – 
szczegółowe uzasadnienie do projektu uchwały odczytała zastępca skarbnika gminy 
Małgorzata Kęsy. Jak wyjaśniła, proponowane zmiany WPF na lata 2023-2030 są zgodne ze 
zmianami w budżecie na 2023 r. 
Dyskusja – brak. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 11 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 11 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę nr 
XLVIII/358/2023 w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pępowo na lata 
2023-2030 – imienny wykaz głosowań radnych oraz uchwała stanowią załączniki do 
niniejszego protokołu. 
 

d) zmian w uchwale budżetowej na rok 2023 – szczegółowe uzasadnienie do projektu 
uchwały odczytała zastępca skarbnika gminy Małgorzata Kęsy. Jak wyjaśniła, proponuje się 
dokonanie zmian zarówno po stronie dochodów, jak i po stronie wydatków. 
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Dyskusja: 
- Radny Zygmunt Gulcz – odnosząc się do wydatków inwestycyjnych zapytał, czy wydatki 
poniesione na modernizację budynku komunalnego przy ul. Stanisławy Nadstawek 7 to 
ostateczna kwota. Zauważył, że dzisiaj uchwalamy wzrost o 40 tys. zł, wcześniej zabezpieczono 
60 tys. zł na ten cel. Chciał się upewnić, czy to już koniec tych wydatków. Drugie pytanie 
dotyczyło „Modernizacji Domu Strażaka w Siedlcu etap III” – zapytał, jakie prace kryją się pod 
tym hasłem i czy będą kolejne etapy tego zadania. 
- Wójt – wyraził przekonanie, że środki przeznaczone na remonty budynków komunalnych 
zabezpieczone są z pewną nadwyżką, tak by nie wracać już do tego tematu w tym roku. 
Stwierdził, że być może zapis dotyczący Pępowa jest dość szczegółowy, jednak generalnie 
dotyczy on wszystkich budynków komunalnych, które mogą się pojawić. Zapewnił, że nie 
wszystkie te środki zostaną wykorzystane, jest to maksimum, którego będziemy potrzebować  
w tym roku. 
Odnosząc się do obiektu w Siedlcu wójt przypomniał, że w ramach tego zadania z funduszu 
wiejskiego zostały już zakupione materiały na konkretny remont dachu na budynku świetlicy 
wiejskiej (Domu Strażaka). Wyjaśnił, że w ramach wspomnianego zadania nastąpi wykonanie 
tej roboty. Dodał, że zakres planowanych robót przekroczył zakres normalnego zgłoszenia; 
musiała zostać sporządzona dokumentacja techniczna w związku z nadmurowaniem 
„ogniomurków” na części dachu i wiązało się to z koniecznością uzyskania pozwolenia na 
budowę – co nastąpiło. Zapowiedział, że już niebawem wykonawca przystąpi do założenia 
nowego pokrycia dachowego na całym budynku Domu Strażaka w Siedlcu. Przypomniał, że ta 
część, w której mieści się remiza, jest już gotowa, natomiast teraz prace będą prowadzone na 
głównym budynku – jest to kolejny etap. Poinformował, że jeszcze w tym roku planowane jest 
zlecenie prac projektowych wewnątrz, aby zaprojektować instalację elektryczną i instalację 
grzewczą na nowo, a w dalszej perspektywie planuje się przystąpić do wykonania remontu 
i przebudowy wewnątrz tego obiektu. 
Na tym dyskusję zakończono. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 11 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 11 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę nr 
XLVIII/359/2023 w sprawie zmian w uchwale budżetowej na rok 2023 – imienny wykaz 
głosowań radnych oraz uchwała stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 
 

e) zmiany uchwały nr XLVI/340/2022 Rady Gminy Pępowo z dnia 20 grudnia 
2022 r. w sprawie dopłat do taryfowej grupy odbiorców usług w zakresie zbiorowego 
odprowadzania ścieków – projekt uchwały przedstawiła zastępca skarbnika Małgorzata Kęsy. 
Jak wyjaśniła, Międzygminny Związek Wodociągów i Kanalizacji w Strzelcach Wielkich 
ustalił na okres 3 lat taryfy, które zostały zatwierdzone przez Wody Polskie. Ww. taryfy zostały 
określne w różnych stawkach w trzech kolejnych latach obowiązywania dla gminy Pępowo. 
Ponieważ gmina Pępowo na swoim terenie zamierza ustalić dopłatę do stawki dla odbiorców 
usług – dostawców ścieków, proponuje się podjęcie uchwały w sprawie dopłat do 1 m3 ścieków 
od 1.01.2023 r. do 17.02.2023 r. w kwocie 1,10 zł netto, tj. 1,19 zł brutto, i od 18.02.2023 r. do 
17.02.2024 r. w kwocie 1,20 zł netto, tj. 1,30 zł brutto. Nadmieniła, że zmiana wysokości 
dopłaty jest związana ze wzrostem ceny na ścieki od 18.02.2023 r., a wydatki na ten cel będą 
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uzależnione od rzeczywistego zużycia wody i odprowadzania ścieków do MZWiK w Strzelcach 
Wielkich. Podsumowała, że w związku z powyższym podjęcie uchwały jest zasadnie. 
Dyskusja – brak. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 11 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 11 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę nr 
XLVIII/360/2023 zmiany uchwały nr XLVI/340/2022 Rady Gminy Pępowo z dnia 20 grudnia 
2022 r. w sprawie dopłat do taryfowej grupy odbiorców usług w zakresie zbiorowego 
odprowadzania ścieków – imienny wykaz głosowań radnych oraz uchwała stanowią załączniki 
do niniejszego protokołu. 
 

f) udzielenia dotacji dla Parafii Rzymsko-Katolickiej pw. Św. Katarzyny 
Aleksandryjskiej w Skoraszewicach na sfinansowanie prac renowacyjnych 
i konserwatorskich obrazu „Pokłon Trzech Króli” w kościele w Skoraszewicach 
- Wójt – zwrócił się do radnych z prośbą o przyjęcie autopoprawki do projektu uchwały 
w sprawie „udzielenia dotacji dla Parafii Rzymsko-Katolickiej pw. Św. Katarzyny 
Aleksandryjskiej w Skoraszewicach na sfinansowanie prac renowacyjnych i konserwatorskich 
obrazu >>Hołd Trzech Króli<< w kościele w Skoraszewicach” z uwagi na błąd pisarski; 
wyjaśnił, że prawidłowy tytuł obrazu to „Pokłon Trzech Króli”, w związku z czym należałoby 
w tytule i w treści projektu uchwały zastąpić słowo „Hołd” słowem „Pokłon”. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 11 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 11 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” przyjęła autopoprawkę wójta 
do projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji dla Parafii Rzymsko-Katolickiej pw. Św. 
Katarzyny Aleksandryjskiej w Skoraszewicach na sfinansowanie prac renowacyjnych 
i konserwatorskich obrazu „Hołd Trzech Króli” w kościele w Skoraszewicach – imienny wykaz 
głosowań radnych stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Projekt uchwały omówił zastępca wójta Grzegorz Wabiński. Jak wyjaśnił, wniosek złożony 
przez parafię rzymskokatolicką pw. Św. Katarzyny Aleksandryjskiej w Skoraszewicach 
dotyczył udzielenia dotacji na renowację zabytku ruchomego, jakim jest obraz „Pokłon Trzech 
Króli”, który liczy sobie ponad 400 lat i jest wpisany do rejestru zabytków. Podkreślił, że uwagi 
na zły stan techniczny i konieczność zahamowania procesu niszczenia wymaga on renowacji. 
Koszty wykonania prac renowacyjnych są dużym obciążeniem dla parafii w Skoraszewicach; 
środki parafii nie są wystarczające na to przedsięwzięcie, w związku z czym proboszcz zwrócił 
się z wnioskiem do wójta gminy oraz do Rady Gminy Pępowo o sfinansowanie prac 
remontowych i konserwacyjnych obrazu. Dodał, że przepisy prawa umożliwiają udzielenie 
takiej dotacji. 
Dyskusja – brak. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 11 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 11 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę nr 
XLVIII/361/2023 w sprawie udzielenia dotacji dla Parafii Rzymsko-Katolickiej pw. Św. 
Katarzyny Aleksandryjskiej w Skoraszewicach na sfinansowanie prac renowacyjnych 
i konserwatorskich obrazu „Pokłon Trzech Króli” w kościele w Skoraszewicach – imienny 
wykaz głosowań radnych oraz uchwała stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 
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 W punkcie 9 – wolne głosy i wnioski – głos zabrali: 
- Wójt – poinformował, że 26 marca o godz. 14.00 w Sali Ziemi na terenie Międzynarodowych 
Targów Poznańskich odbędzie gala finałowa XXII edycji konkursu „Wielkopolski Rolnik 
Roku”. Przypomniał, że w konkursie uczestniczy rolnik z naszej gminy – p. Grzegorz 
Konieczny wraz z małżonką, którzy prowadzą gospodarstwo rolne w Krzekotowicach – i jest 
on nominowany do głównej nagrody. Dodał, że na zaproszenie marszałka województwa 
organizowany jest wyjazd i zachęcił do zapisywania się na listę. Następnie pokrótce omówił 
program uroczystości. 
Następnie zachęcił sołtysów do udziału w tradycyjnej pielgrzymce do sanktuarium Św. Józefa 
w Kaliszu i zapewnił, że w przypadku większej ilości zgłoszeń zostanie zorganizowany 
transport. Wskazał, że zapisy przyjmuje p. Jagoda Kowalewska. 
- Przewodniczący – poinformował, że wpłynęło pismo od Prezesa Sądu Rejonowego 
w Gostyniu dotyczące potrzeb Sądu Rejonowego w Gostyniu w zakresie wykonywania prac 
społecznych przez nieletnich. O omówienie poprosił sekretarz gminy Katarzynę Kmiecik-Rosę. 
- Katarzyna Kmiecik-Rosa – przedstawiła podstawę prawną pisma i jego treść – pismo 
w załączniku do niniejszego protokołu – oraz informację Wójta Gminy Pępowo o podmiocie, 
na rzecz którego wykonywane są przez nieletnich prace społeczne – informacja w załączniku 
do niniejszego protokołu. 
- Jagoda Kowalewska – zwróciła się do sołtysów z prośbą, aby w możliwie jak najszybszym 
terminie określić, czy wezmą udział w pielgrzymce sołtysów, ponieważ Urząd Marszałkowski 
domaga się informacji zwrotnej w zakresie liczby ewentualnych uczestników. 
- Przewodniczący – poprosił radną powiatową Mirosławę Bigaj o przedstawienie informacji 
z powiatu. 
- Mirosława Bigaj – poinformowała, że pod patronatem Starostwa Powiatowego w Gostyniu 
organizowany jest turniej koszykówki na wózkach w Gostyniu, a jeden z zawodników 
zamieszkuje w Pasierbach. Wyraziła nadzieję, że turniej ten stanie się wydarzeniem cyklicznym, 
i zachęciła wszystkich do kibicowania Oskarowi i jego drużynie. 
Omówiła ponadto zmiany w Radzie i Zarządzie Powiatu Gostyńskiego po śmierci 
przewodniczącego Rady – Alfreda Siamy. Poinformowała, że po burzliwych obradach nowym 
przewodniczącym został p. Damian Walczak, dotychczasowy członek zarządu, w następstwie 
czego zarząd liczy obecnie 4 osoby, zatem w najbliższym czasie jego skład będzie musiał zostać 
uzupełniony. 
 
Na tym dyskusję zakończono. 
 

W punkcie 10 – w związku z wyczerpaniem porządku obrad, przewodniczący zamknął 
XLVIII sesję Rady Gminy Pępowo. 
 
Na tym protokół zakończono. 
 
 
  Protokołowała                                                           Przewodniczący 
 

        Jagoda Kowalewska                                                        Zenon Rogala 


